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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Nadzwyczajna do spraw energetyki i surowców 
energetycznych (nr 77)
8 września 2015 r.
Komisja Nadzwyczajna do spraw energetyki i surowców energetycznych, obra-
dująca pod przewodnictwem posła Tomasza Piotra Nowaka (PO), przewodni-
czącego Komisji, rozpatrzyła: 

– uchwałę Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy – Prawo energe-
tyczne oraz niektórych innych ustaw (druk nr 3820).

W posiedzeniu udział wzięli: Anna Nemś sekretarz stanu w Ministerstwie Gospodarki wraz ze współ-
pracownikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Katarzyna Gadecka, Anna Ornat, Igor 
Amarowicz – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Konrad Nietrzebka, Jaro-
sław Lichocki – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Tomasz Piotr Nowak (PO):

Witam państwa serdecznie na posiedzeniu Komisji Nadzwyczajnej do spraw energetyki 
i surowców energetycznych. 
Będziemy dziś rozpatrywać poprawki Senatu do ustawy o zmianie ustawy – Prawo 

energetyczne oraz niektórych innych ustaw, druk nr 3820. Porządek prac tego posiedze-
nia dotyczy tylko tego tematu. 
Witam serdecznie panią minister, witam państwa posłów i Biuro Legislacyjne. 
Jeśli można to rozpoczniemy procedowanie. 
Czy obecny jest przedstawiciel Senatu? 
Rozumiem, że nie. 
Bardzo proszę stronę rządową o odniesienie się do zaprezentowanych w druku 3820 

poprawek Senatu.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Gospodarki Anna Nemś:
Dzień dobry, witam państwa. 
Panie przewodniczący, szanowna Komisjo, Senat podczas posiedzenia w dniu 7 sierp-

nia tego roku przyjął uchwałę o wprowadzeniu dziesięciu poprawek do uchwalonej przez 
Sejm w dniu 23 lipca ustawy o zmianie ustawy – Prawo energetyczne oraz niektórych 
innych ustaw. Dziewięć z tych poprawek stanowi propozycję Biura Legislacyjnego Senatu 
i ma charakter legislacyjno-redakcyjny, tylko jedna poprawka, a więc poprawka szósta, 
ma charakter merytoryczny. Stanowi ona propozycję Ministerstwa Gospodarki i została 
przyjęta. 
Rekomenduje się poparcie wszystkich zaproponowanych przez Senat poprawek. 
Jeżeli są jakiekolwiek pytania to jesteśmy, oczywiście, do państwa dyspozycji. 
Dziękuję.

Przewodniczący poseł Tomasz Piotr Nowak (PO):
Dziękuję bardzo. 
Czy ze strony państwa posłów są jakieś pytania bądź sugestie do strony rządowej? 
Nie słyszę. 
Przystępujemy  do procedowania  poprawek  Senatu  do przedmiotowego  projektu. 

Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki pierwszej. 
Proszę bardzo, Biuro Legislacyjne.
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Legislator w Biurze Legislacyjnym Kancelarii Sejmu Konrad Nietrzebka:
Bardzo dziękuję, panie przewodniczący. 
Szanowni państwo, jeśli chodzi o ewentualne rekomendacje co do łączenia poprawek 

to od razu chcielibyśmy zarekomendować przy okazji rozpatrywania poprawki pierwszej, 
iż w naszej ocenie zasadne byłoby, aby głosować tę poprawkę z poprawkami od drugiej 
do piątej oraz od ósmej do dziesiątej. 
Jeżeli chodzi o poprawki szóstą i siódmą to, w naszej ocenie, należałoby te poprawki 

głosować oddzielnie. 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Tomasz Piotr Nowak (PO):
Tak, to wydaje się właściwa sugestia. 
Czy ktoś z państwa posłów ma zdanie odrębne? 
Nie widzę sprzeciwu a w związku z tym będziemy głosować łącznie poprawkę pierw-

szą, drugą, trzecią, czwartą, piątą, ósmą, dziewiątą i dziesiątą. 
Czy do tych poprawek, które mają charakter legislacyjny, są jakieś uwagi ze strony 

państwa? 
Nie słyszę. 
Czy jest sprzeciw wobec przyjęcia tych poprawek? 
Nie słyszę sprzeciwu a w związku z tym poprawki zostały pozytywnie zarekomendo-

wane.
Przechodzimy do poprawki szóstej. Jako, że poprawka szósta jest poprawką meryto-

ryczną to poproszę stronę rządową o komentarz. 

Sekretarz stanu w MG Anna Nemś:
Szanowni  państwo,  art.  44a  nakłada  na operatorów  systemów  przesyłowych,  czyli 
zarówno gazowego, jak i energetycznego, dodatkowy obowiązek prowadzenia ewidencji 
księgowej w sposób umożliwiający odrębne obliczanie przychodów i kosztów oraz zysków 
i strat, w zakresie bilansowania systemu przesyłowego. 
Poprawka Senatu, zaproponowana przez ministerstwo, ma na celu ograniczenie tych 

dodatkowych  obowiązków  co do operatora  przesyłowego  i gazowego  a przez  to rezy-
gnację z nakładania nadmiarowych obowiązków na operatora systemu elektro-energe-
tycznego. Wynika to z faktu, że wymagania przepisów rozporządzenia Komisji (Euro-
pejskiej), ustanawiającego kodeks sieci dotyczący bilansowania gazu w sieciach prze-
syłowych, które były podstawą opracowania właśnie tego art. 44 i które wprowadzają 
opisany w tym artykule obowiązek wyłącznie w zakresie systemu gazowego, nie dotyczy 
operatorów systemów elektro-energetycznych, więc to byłoby jakby rozszerzenie regula-
cji na dzień dzisiejszy i w naszej ocenie nie jest to wymagane na chwilę obecną.

Przewodniczący poseł Tomasz Piotr Nowak (PO):
Dziękuję bardzo. 
Czy są jakieś uwagi do tak sformułowanego stanowiska rządu? 
Nie słyszę. 
Przystępujemy do głosowania. 
Czy jest sprzeciw wobec przyjęcia poprawki szóstej w brzmieniu, które jest w druku? 
Nie słyszę sprzeciwu, poprawka została przyjęta. 
Przechodzimy do poprawki siódmej. 

Sekretarz stanu w MG Anna Nemś:
Poprawka uzupełnia odesłanie zastosowane w art. 56 ust. 1 pkt 40 i 41 ustawy – Prawo 
energetyczne, dzięki czemu zostaje dookreślony zakres danych jak i podmiotów, które 
mogą zostać ukarane na podstawie tych przepisów.

Przewodniczący poseł Tomasz Piotr Nowak (PO):
Dziękuję bardzo. 
Czy są jakieś pytania? 
Nie słyszę. Wobec tego pytam, czy jest sprzeciw wobec przyjęcia poprawki siódmej? 
Nie słyszę, poprawka została przyjęta. 
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W tym momencie wyczerpaliśmy wszystkie punkty porządku, pozostał nam jeszcze 
tylko wybór posła sprawozdawcy. Jeśli państwo pozwolicie to podtrzymam swoją kan-
dydaturę. 
Nie słyszę sprzeciwu. 
Dziękuję bardzo. 
Zamykam posiedzenie Komisji.


